
Datum doručení: 23. 3. 2021

Centrální číslo jednací: PS2021007885

Věc:  Stravování poslanců 

Žádost 
(…)
Vážení pracovníci Kanceláře poslanecké sněmovny,
na základě zákona 106/1999 Sb. žádám o následující informace:
1. Kolik poslanců chodí pravidelně jíst do parlamentní restaurace?
2. Kolik poslanců chodí jíst pravidelně do výdejních okének, jak to sami nařizují všem 
občanům ve státě?
3. Jaká je běžná cena jídla v parlamentní restauraci za polévku a hlavní chod k obědu?
4. Kolik má parlamentní restaurace zaměstnaných kuchařů?
5. Kolik má parlamentní restaurace zaměstnaných číšníků a servírek?
6. Kolik má parlamentní restaurace metrů čtverečních?
7. Je v parlamentní restauraci zavedeno EET?
8. Kdy naposledy kontrolovali policejní profesionálové dodržování proticovidových opatření 
v parlamentní
restauraci?
S pozdravem,
(…)  

Odpověď
(…)
Vážený pane ……..,

Kancelář Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky obdržela dne 23. března 2021
prostřednictvím datové schránky Vaši žádost o poskytnutí informací podanou podle zákona č.
106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím, ve znění pozdějších předpisů.

V souladu s Příkazem č. 4/2010 vedoucího Kanceláře Poslanecké sněmovny, v platném znění,
je k vyřízení výše uvedené žádosti příslušné Samostatné oddělení styku s veřejností Kanceláře
Poslanecké sněmovny.

Ve své žádosti jste požadoval následující informace:

„1. Kolik poslanců chodí pravidelně jíst do parlamentní restaurace?

2. Kolik poslanců chodí jíst pravidelně do výdejních okének, jak to sami nařizují všem 
občanům ve státě?

3. Jaká je běžná cena jídla v parlamentní restauraci za polévku a hlavní chod k obědu?

4. Kolik má parlamentní restaurace zaměstnaných kuchařů?

5. Kolik má parlamentní restaurace zaměstnaných číšníků a servírek?

6. Kolik má parlamentní restaurace metrů čtverečních?

7. Je v parlamentní restauraci zavedeno EET?

8. Kdy naposledy kontrolovali policejní profesionálové dodržování proticovidových opatření 
v parlamentní restauraci?“.



Dovolte, abychom Vás nejdříve v obecné rovině, informovali, že v současné době, i v době ze
které byl pořízen příspěvek, který byl součástí Vaší žádosti, byla a jsou stravovací zařízení
v Poslanecké  sněmovně  provozována  zcela  v souladu  s aktuálními  opatřeními  na  základě
příslušných rozhodnutí vlády, jejichž přehled je veřejnosti neustále k dispozici na webových
stránkách  Vlády  České  republiky,  konkrétně  viz  https://www.vlada.cz/cz/epidemie-
koronaviru/dulezite-informace/nouzovy-stav-a-mimoradna-opatreni-_-co-aktualne-plati-
180234/#maloobchod_sluzby. 

Přístup  do  gastronomických  zařízení  je  umožněn  pouze  poslankyním,  poslancům  a
pracovníkům Kanceláře Poslanecké sněmovny. 

V provozu je omezený počet stravovacích zařízení tak, aby jejich kapacita pokryla stravovací
potřeby  poslankyň,  poslanců  a  zaměstnanců  přítomných  na  pracovišti.  Jejich  provoz  je
zároveň upraven tak, aby byla dodržena všechna další omezující opatření. 

Ke konkrétním dotazům uvádíme následující:
1. Kolik poslanců chodí pravidelně jíst do parlamentní restaurace. 
Nejedná se  o  parlamentní  restauraci,  ale  o  gastronomická zařízení  v  rámci  oddělení
gastronomie odboru hospodářské správy Kanceláře Poslanecké sněmovny.
Členové  poslaneckého  sboru  mohou  gastronomická  zařízení  využívat  pro  účely
závodního stravování.  Četnost návštěv je individuální a je závislá na harmonogramu
akcí a jednání Poslanecké sněmovny, nebo jejích orgánů. Aktuálně je provoz závodního
stravování realizován plně v souladu s příslušným vládním nařízením.

2.  Kolik  poslanců  chodí  jíst  pravidelně  do  výdejních  okének,  jak  to  sami  nařizují  všem
občanům ve státě? Viz odpověď na otázku č. 1.

3. Jaká je běžná cena jídla v parlamentní restauraci za polévku a hlavní chod k obědu?
Základem pro výpočet  prodejní ceny pokrmů a nápojů je nákupní cena surovin bez
DPH,  ke  které  se  připočítává  přirážka  dle  druhu  pokrmu  a  nápoje.  Například  u
hlavních pokrmů se jedná o přirážku 120 %. K takto vypočtené ceně se připočítá daň z
přidané hodnoty a zaokrouhlí se na celé koruny nahoru.

4. Kolik má parlamentní restaurace zaměstnaných kuchařů? 
Zaměstnanci na pozici kuchař/kuchařka jsou zařazeni v oddělení gastronomie odboru
hospodářské správy Kanceláře Poslanecké sněmovny a zajišťují gastronomické služby
jak pro zaměstnance Kanceláře Poslanecké sněmovny, tak členy poslaneckého sboru, ale
i  orgány  Poslanecké  sněmovny.  Z  tohoto  důvodu  není  možné  na  položenou  otázku
„Kolik  má  parlamentní  restaurace  zaměstnaných  kuchařů“  odpovědět  konkrétním
číselným  údajem  pouze  pro  stravovací  zařízení  pro  členy  Poslanecké  sněmovny.  Je
možné  pouze  uvést  celkový  počet  zaměstnanců  na  pozici  kuchař/kuchařka,  což  činí
celkem 15 zaměstnanců, přičemž pokrmy se připravují jednotně jak pro poslance, tak
pro zaměstnance Kanceláře Poslanecké sněmovny.

5. Kolik má parlamentní restaurace zaměstnaných číšníků a servírek? 

Zaměstnanci  na  pozici  číšník/servírka  jsou  zařazeni  v  oddělení  gastronomie  odboru
hospodářské správy Kanceláře Poslanecké sněmovny a zajišťují gastronomické služby
jak pro zaměstnance Kanceláře Poslanecké sněmovny, tak členy poslaneckého sboru, ale
i  orgány  Poslanecké  sněmovny.  Z  tohoto  důvodu  není  možné  na  položenou  otázku
„Kolik  má  parlamentní  restaurace  zaměstnaných  číšníků  a  servírek“ odpovědět
konkrétním číselným údajem. Tak jako u otázky č.  4,  je možné pouze uvést celkový
počet  zaměstnanců  na  pozici  číšník/servírka,  což  činí  celkem 16  zaměstnanců,  kteří
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vykonávají  činnost  jak  pro  zaměstnance  Kanceláře  Poslanecké  sněmovny,  tak  pro
poslance, tak zajišťují občerstvení při jednání orgánů Poslanecké sněmovny.

6. Kolik má parlamentní restaurace metrů čtverečních?  
Výměra  aktuálně  otevřených  gastronomických  zařízení  Kanceláře  Poslanecké
sněmovny,  která  poskytují  závodní  stravování,  je  cca  385  m2.  Aktuálně  je  provoz
závodního stravování realizován plně v souladu s příslušným vládním nařízením.

7. Je v parlamentní restauraci zavedeno EET? 
Viz § 12 zákona č. 112/2016 Sb., zákon o evidenci tržeb, v platném znění.

8. Kdy naposledy kontrolovali policejní profesionálové dodržování proticovidových opatření
v parlamentní restauraci?
Příslušníci Policie České republiky Kancelář Poslanecké sněmovny, resp. její stravovací
zařízení,  v  letošním  roce  kontrolovali  třikrát,  přičemž  poslední  kontrola  byla
realizována  v  měsíci  únoru  2021.  Ani  při  jedné  kontrolo  nebylo  shledáno  jakékoliv
porušení platného vládního nařízení.

S pozdravem
(…)


